
DULFU bestyrelsesmøde. 

Søndag den 10. september 2023 kl. 10.00 i Haderslev Flyveklub 

Deltagere: Per Horn (PH) 

Jørgen Gram (JG) 

Helge Hald (HE) 

Hans Havsager (HH) 

Mads Thomsen (MT) 

Thomas Olsgaard (TO) 

 Afbud fra Anders Jørgensen (AJ) 

 

Referent: Pernille Krogsgaard 

 

PH bød alle velkommen til møde i Haderslev Flyveklub.  

1. Referat fra seneste møde den 11. juni 2023 

Referatet blev godkendt.  

 

2. Formanden 

a) Orientering fra klubber 

Ros til medlemmerne for at flyve pænt. Der har været meget få havarier/hændelser.  

PH har modtaget 2 klager fra Trafikstyrelsen. Den ene om flyvning til Grønland i en 

udenlandsk registreret Ultralet på en tilladelse fra DULFU. Her blev DULFU gjort 

opmærksom på, at det er TS, som skal udstede tilladelsen jf. delegeringsaftale af 

18.6.2003. Den anden klage er i forbindelse med en skilltest, hvor punkter på 

bedømmelsesskemaet ikke blev udført.   

Et medlem fik et tilsyn af TS under DULFU træffet på Arnborg Flycenter. Der var intet at 

bemærke.  

Der er pt. foretaget 5 klubbesøg i 2023. Der mangler at blive foretaget 3 for at opfylde det 

årlige krav.  

 

b) Høring om ændring af luftfartsloven 

Lovændringen er ikke gældende for UL-fly. Derfor har DULFU ikke givet noget 

høringssvar.  

 

c) Hvordan kommer vi videre med OPT-OUT 600 kg.? 

Det blev aftalt, at bestyrelsen ville arbejde videre med sagen via Transportministeriet.  

 

d) KDA kontingent 2023 

Kontingentet til KDA i 2023 er 60 kr. og blev fastsat på KDA’s repræsentantskabsmøde i 

april måned. DULFU har opkrævet medlemmerne 45 kr. i januar måned. Det giver en 

difference på ca. 12.000 kr. Bestyrelsen blev enig om, at faktura til KDA skal betales. 

 



e) Destruere bestyrelsesreferater og regnskaber 

Gamle referater og regnskaber skal gemmes, men regnskabsbilag mere end 5 år, kan 

smides væk.  

 

f) Bestyrelsesansvarsforsikring – Thomas 

Der er indhentet tilbud på en bestyrelsesansvarsforsikring. TO har gennemgået 

tilbuddene og det blev besluttet, at oprette forsikringen i Topdanmark.  

  

3. Næstformanden 

Intet nyt. 

 

 

4. Materielområdet 

a) Etablering af et materieludvalg 

Enige om etablering af et materieludvalg med 3-4 medlemmer. Ingen startgebyr pt. ved 

sager – kan måske indføres på et senere tidspunkt. TO laver udkast til et udvalg. 

 

b) Foreløbig erfaring med Atec ERFA gruppe og etablering af flere 

Medlemmer af erfagrupperne skal bruge tid, interesse og være god til at kommunikere med 

flyejerne og flyfabrikkerne. 

 

c) Materielansvarlig – er de stadig relevante i dag? 

TO laver udkast og forventninger over opgaverne, som de materielansvarlige i klubberne 

skal udføre.  

 

d) Udpegning af flykontrollanter ved flysyn 

Tanken om tildeling af flykontrollant fra DULFU´s side blev luftet. Fordele/ulemper. 

Vi fortsætter ved ”frit valg” af flykontrollant ved syn.   

 

e) Mulighed for trikes under BL9-5 

- kun 2 flykontrollanter må syne trikes, det er Thomas Wittrock og Brian B. Rasmussen. 

Trikes er fly med vægtstyring og de er med motor og landingsstel, hører de under DULFU. 

TO er blevet kontaktet af TS omkring evt. omlægning af trike til BL 9-5.  

 

e) Rotax kursus og nyt serviceværksted i Billund 

Rotax kursus bliver i 2024.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5. Uddannelsesområdet (HE) 

a) Ændringer til ULHB gr. 400 ff 

Ændringer indsendt til TS i december 2022, og HE har ikke hørt fra TS siden. Da 

ændringen vedrører materielafdelingen, overgår sagen til TO’s bord.  

 

b) Oplæg til revision af ULHB gr. 300  

Der arbejdes på at forenkle gr 300. HE redegjorde for nogle input udefra, og de behandles 

indledningsvis af et miniudvalg inden de forelægges for uddannelsesudvalget.  

 

c) Kurser og seminarer i 2023 

Kontrollant og instruktørseminar afholdes på Sjælland den 18.11.2023 på DTU og i Jylland 

den 19.11.2023 i Skrydstrup. Intet seminar for uddannelsesansvarlige indtil videre.  

 

 d) Forslag til ny organisation i klubber (uddannelsesansvarlige fjernes) 

 Uddannelsesudvalget har lagt op til at uddannelsesansvarlige fjernes, og det var  

 bestyrelsen enige om. Dog kan klubberne selv beslutte, hvorvidt de fortsat ønsker en  

 person, der tager sig af alt det praktiske omkring uddannelsen.  

 

 e) Samarbejde ml. SULF og DSvU om medlemmer af SULF 

 Uddannelsesudvalget vil gerne, at der laves et samarbejde med DSvU om SULF - 

 medlemmer.  

 

6. Flyvechef 

Var ikke til stede, men havde oplyst til bestyrelsen, at der har været 2 havarier og 5 

hændelser til dato.  

 

7. Kasserer 

a) Regnskab 

Ser fint ud.  

 b) Medlemstal 

 Pt. er der 674 medlemmer.  

  

 

8. Event 

Der har været afholdt DULFU træf først i juli måned.   

DULFU var repræsenteret med 2-3 fly på Værløse store Flyvedag. 

Ligeledes var DULFU repræsenteret ved Roskilde Airshow. Entre kostede 250 kr. hvilket 

bevirkede, at der var et andet publikum end vi er vant til fra de militære airshow med gratis 

adgang. Næste Airshow bliver i Aalborg den 9. juni 2024. 

 

9. Sekretariatet 

PK har adgang til DULFU’s E-boks med Mitid og foreslog, at Merete Strandberg ligeledes 

fik adgang til denne. Bl.a. certifikatansøgninger sendes til TS via E-boks. Det blev aftalt, at 

PK sørger for adgang til Merete.  

 

10. Eventuelt 

PH tager til EMF møde i Madrid i oktober måned.  

 


